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Skolebestyrelsesmøde 
Dato: 
D.25.02.21, kl.18.30-20.30 
Sted: 
Virtuelt 
 

Mødeleder:  

Referent:  

Tine 

Tilstedeværende:  
Sonja, Mads, Poul Arne, Søren, Helle, Mette, Tine, Anne, Brian, Thomas, 
Christinna, Lene (og Lene) Anita, Pia  
 
Fraværende:  
Helle 
 

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Den gode historie  
(O) 
(5 min) 

- Der er kommet nye bænke-borde-sæt i Børnehaven 
- Fortælling om en elev, der var træt af at skulle holde ferie 
- Corona-Test på skolen fungerer godt 

Alle  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Godkendelse af 
referat fra seneste 
møde 

Godkendelse af 
dagsorden  
(B) 
(5 min) 

Referatet er udsendt til godkendelse 
 
Referatet er godkendt.  
 
Dagsorden ændret.  
Punkt om Broholm Børnehave & det at børnene primært er ude tilføjet. 
Punkt om evt. køb af anden bus udsættes. 
 

Alle  
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Ekstrapunkt vedr. 
forældrehenvendel
ser om udeliv.   

Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Drøftelse  
 
(10 min) 

Der har været nogle skriftlige og mundtlige forældrehenvendelser vedr. udeliv i 
børnehaven. Børnene er ude, fordi personalet oplever, at de trives og samtidigt 
mindskes risikoen for smitte betydeligt.  
Derfor er Lene (Personale) inviteret med, så hun kan give et personaleperspektiv.  
 
Nogle forældre har opfordret forældre med samme bekymringsperspektiv til at 
tilkendegive deres enighed. Det har 17 gjort. Bekymringen består i, at børnehaven 
ikke er en certificeret udebørnehave, og det er mange timer, at børnene er ude 
med flyverdragter på.  
 
Et andet perspektiv er, at børnene trives og hygger sig med udelivet, og at 
personalet derfor ikke deler bekymringen. Personalet oplever tværtimod, at der er 
en høj trivsel. Der er mulighed for at komme ind, hvis personalet vurderer det er 
bedst, så der er ikke tale om, at børnene slet ikke kan komme ind, men de holdes 
ude langt det meste af tiden, fordi det er den bedste måde at forebygge smitte.  
Det bliver tydeligt beskrevet, hvordan en dag i børnehave ser ud. I den beskrivelse 
er det tydeligt, at der en opmærksomhed på, hvordan det enkelte barn har det, 
som der altid er. Beskrivelser rummer også beretningen om de forskellige 
aktiviteter og daglige rutiner.  
Personalet ser en glad stor børnegruppe.  
 
Der kan være andre individuelle årsager til tegn på mistrivsel, og personalet ønsker 
derfor at gå i dialog om konkrete sager, for alle tegn på mistrivsel bliver taget 
meget alvorligt.  
 
Ledelsen har haft samtaler med forældre, der har henvendt sig. Samtalerne viser, 
at det er meget individuelle behov, som kalder på, at vi får talt mere sammen 
(Mere kommunikation). Fortællingerne viser også, at det ofte handler om meget 
andet end udeliv eller ej. Det er afgørende, at fællesbestyrelsen bakker op ift. 
kommunikationen.  
 
Beslutning: Der er nedsat et udvalg bestående af Søren, Helle, Anita, Sonja og 
Lene, der får skrevet noget ud til forældrene i børnehaven.  

Alle ASAP 
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Kommunikation 
(D/B) 
(15 min) 

Der er kommet et ønske om, hvordan fællesbestyrelsen kommunikerer udadtil med 
forældre? Skal der udarbejdes retningslinjer for bestyrelsens kommunikation, 
således der ikke opstår usikkerheder? 
 
Der bliver nødt til at være nogle retningslinjer ift. hvordan vi reagerer på 
forældrehenvendelser, så forældrene ikke skal vente uhensigtsmæssigt lang tid på 
et svar fra os.   
Det, vi umiddelbart kan gøre, er, at vi henviser til referater og princippet om 
kontaktforældre. Forældre kan nu skrive til hele bestyrelsen via aulagruppen, som 
hele fællesbestyrelsen modtager.  Ved en forældrehenvendelse opfordres der til at 
skrive i aulagruppen for fællesbestyrelsen, og Anja svarer.  

Mette  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Høringssvar vedr. 
Slankere ledelse på 
skoleområdet 
(D) 
(20 min) 

På mødet i januar blev der nedsat en arbejdsgruppe, der skal udarbejde 
fællesbestyrelsens høringssvar. Arbejdsgruppen, Sonja, Thomas, Anja, Helle og 
Søren, vil gerne have jeres input med, inden arbejdet med at udforme 
høringssvaret går i gang. 
 

- Der er oprettet en facebookgruppe der vedrører emnet. Anja sender et link 
ud.  

- Medarbejderrepræsentanten har opfordret personalet til at komme med 
input. ¨ 

- Arbejdsgruppen holder et møde efter dette bestyrelsesmøde.  
 
 

Anja  
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Dialogmøde? 
(D/B) 
15 min 

Dialogmødet er fastsat til afholdes i marts måned. Dette bliver ikke muligt i den 
traditionelle form, hvor mødet er fysisk med deltagere fra alle afdelinger. Skal 
mødet udsættes? Skal vi tænke anderledes og på kreativ vis forsøge at planlægge 
et virtuelt dialogmøde? Gode ideer efterlyses. 
 

- Udsmykningerne som eleverne i AV har lavet, der hænger rundt på byens 
lygtepæle har været en succes, hvilket man kunne inspireres af ift. et event 
som erstatning for dialogmødet.  

- Det kunne også være et talkshow, hvor flere af fb-medlemmer holder en 
samtale.  

- Det er vigtigt at huske det formelle. 
- Det kunne også være en bred repræsentation i form af en 

videopræsentation, hvor vi interviewer hinanden, så alle dele af 
Brobyskolerne bliver vist frem i form af fællesbestyrelsesmedlemmer.  

- Christinna, Anja, Sonja laver forarbejdet til denne video-præsentation.  
-  

 

Anja/Søren  
Det skal være 
i ugen fra 
dagene d.10-
12.maj  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Forretningsorden 
(D/B) 
10 min 

Der har været et ønske om, at vi kan godkende fællesbestyrelsens referater 
hurtigere, således referaterne kan offentliggøres hurtigere. Se den nuværende 
forretningsorden her: 
https://brobyskolerne.aula.dk/skolebestyrelsen/forretningsorden  
 
Der argumenteres for, at referaterne skal godkendes og sendes ud umiddelbart 
efter mødet.  
Hvis dette punkt så skal rettes i forretningsordenen, så kan der laves andre 
rettelser også.  
Beslutning: Forretningsordenen bliver rettet til næste møde, hvor rettelserne kan 
godkendes.  
Brian, Christinna og Mette står for rettelserne.  

Brian Rettelserne 
godkendes til 
næste møde. 
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Økonomi 
(O) 
(10 min) 

Det faste punkt omhandlende skolens økonomi. Bilag eftersendes.  
 
Estimeringen på budgettets resultat ved udgangen af kalenderåret holder stadig.  
Corona kan have konsekvenser på vores budget – alt efter retningslinjer. 
 
Forårs-SFO rykker på skolen, hvilket betyder, at personale-lønninger kommer ind 
under skole.  Det kan betyde, at der skal ansættes i børnehaven, men det er der 
endnu ikke klarhed over.  
 

Brian  

 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Bus 
(D/B) 
(10 min) 

Tiden er kommet til, at fællesbestyrelsen skal træffe afgørelse om evt. køb af en 
nyere bus? Hvilke muligheder er der? 
 
Dette punkt flyttes til næste møde 

Brian  

 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Opfølgning på E-
klasser 
(O) 
(10 min) 

Det faste tilbagevendende punkt omhandlende skolens e-klasser.  
 
E-elever savner deres stamklasser.  
Til gengæld ser vi også, at elever fra stamklassen nu nyder godt af at komme ind i 
E-klasserne i nødundervisning.  

Anne & 
Tine 
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Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Skoleårets 
planlægning 
(O) 
(10 min) 

Det kommende skoleår kan skimtes. Vi er i gang med den indledende planlægning. 
Ligeledes ønskes en drøftelse om evt. mere tid afsat til forældremøderne 

-  Personalet kommer til fagfordelingsmøder med nærmeste leder i disse uger 
- Der er udarbejdet en ny arbejdstidsaftale, og der er ved at blive udarbejdet 

en ny lokalaftale, der vil have indflydelse på skoleårets planlægning.  
- Fællesbestyrelsen bliver inddraget, når vi kommer længere i processen. 

Skemagodkendelse, nye tiltag med mere.  

Brian  

 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Orientering: 
Anja: 
Søren:  
Ledelsesteam: 
Medarbejdere: 
Elevråd:  

Søren: 
- Lokalaftale for lærere undervejs 
- Work Camp, ansøgning sendt   
- Tal Ordentligt 

Alle  

 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Evt. & kommende 
punkter 

- Kommende temapunkter 
- Landsbyordningen: Hvad er det for noget, og hvad betyder det konkret for 

os?   
- Mobning som tema i en fokusuge (uge 40) 
- Næstformandsvalg 
- Udeliv og kommunikation i børnehaven – opfølgning  
- Bus 

Alle  

 
 


